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zastupitelstvo 

 

 

Zápis 

z řádného zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky IX/08 konaného dne 

11.12.2023 od 17:30 hod. 

ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

Zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 17:41 hodin místostarostou Ing. Petrem Juránkem („dále též jako „předsedající“).  

Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno. Současně byla informace o 
konání zasedání zveřejněna na „elektronické úřední desce“ (vyvěšená informace tvoří přílohu č. 1). 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (prezenční listina tvoří 
přílohu č. 2 tohoto zápisu) konstatoval, že přítomno je 6 členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 
všech členů zastupitelstva), řádně se omluvili paní starostka Lenka Ištvanová, pan Ing. Petr Vokřál 
a pan Bc. Martin Žák. Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné (ust. § 92 odst. 3 zákona o obcích).  

Předsedající upozornil na skutečnost, že z jednání Zastupitelstva MČ Brno-Kníničky bude pořízen 
audio záznam, který bude uložen na úřadě MČ Brno-Kníničky. Dále upozornil členy Zastupitelstva 
na povinnost ohlásit případný střet zájmu v rámci projednávání daného bodu. 

BOD Č. 1 - URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Předsedající navrhl zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a jako ověřovatele zápisu pana 
Ing. Václava Hrnčíře a Ing. Pavla Jankůje. Dále se předsedající dotázal , zda má někdo jiný návrh. 
Další návrhy nebyly vzneseny. 

Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje zapisovatelem Miroslavu Keprtovou a určuje 
ověřovateli zápisu Ing. Václava Hrnčíře a Ing. Pavla Jankůje. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 
Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     
Zdrželi se:  0  
Usnesení č. 1/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 2 - SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou a informací 
zveřejněnou na úřední desce. Dále předsedající vyzval zastupitele k návrhům na úpravu či změnu 
programu. Nikdo takový návrh neuplatnil. 

Předsedající tedy dal hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje následující program zasedání: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

2) Schválení programu 

3) Návrhy, připomínky a podněty občanů 

4) Informace o ověření zápisu ze zasedání ZMČ Brno-Kníničky konaného dne 18.09.2023 

5) Termíny zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky v roce 2024 

6) Žádosti o dotace z rozpočtu městské části Brno-Kníničky na rok 2024 
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7) Návrh rozpočtu zřízené příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, 

příspěvková organizace, na rok 2024 

8) Schválení střednědobého výhledu příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, 

Ondrova 25, příspěvková organizace, na období 2025-2026 

9) Návrh rozpočtu městské části Brno-Kníničky na rok 2024 

10) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k žádosti k využití předkupního práva stavby pro rodinnou 

rekreaci č.e. 82, postavené na pozemku p.č. 904 v k.ú. Kníničky, ve vlastnictví statutárního 

města Brna 

11) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k žádosti k využití předkupního práva stavby pro rodinnou 

rekreaci č.e. 865, postavené na pozemku p.č. 477/2 v k.ú. Kníničky, ve vlastnictví statutárního 

města Brna 

12) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna, 

kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, 

kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek 

13) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k novele obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna 

č. 20/2020 o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích 

14) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k novele obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna 

č. 9/2017, o pravidlech pro pohyb psů 

15) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k novele obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna 

č. 11/2017 o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek 

16) Rozpočtová opatření 

17) Kontrola plnění úkolů a usnesení zastupitelstva 

18) Zpráva starostky a místostarostů o podstatných jednáních a skutečnostech 

19) Informace o přípravných řízeních pro stavby a probíhajících stavbách v kat. území Kníničky 

20) Informace předsedů výborů a komisí 

21) Dotazy, připomínky, podněty členů Zastupitelstva 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 
Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     
Zdrželi se:  0  
Usnesení č. 2/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 3 - NÁVRHY, PŘIPOMÍNKY A PODNĚTY OBČANŮ 

Předsedající se dotázal přítomných občanů, zda mají nějaký návrh, připomínku či podnět.  

Paní Alena Tullová nejdříve představila svůj původ, své rodiče a zároveň jak a kdy se přistěhovala 
do Kníniček. Popsala, jak v Kníničkách vybudovala cukrárnu, která v Kníničkách fungovala 32 let. 
Nyní se přišla se zastupiteli rozloučit, neboť provoz cukrárny již nezvládá a nemá potomky, kteří by 
mohli v provozování cukrárny pokračovat. Dále nabídla svou vizi, kdy by ráda ze své cukrárny 
udělala klub například pro maminky s dětmi, které by chtěly oslavit narozeniny s dětmi ve větším 
kolektivu. Aleš Chrastil se dotázal, zda by zde bylo možné uspořádat i rodinnou oslavu. Paní 
Tullová vysvětlila, že ano za podmínky, že nebude probíhat do pozdních nočních hodin a nebudou 
se v prostorách vyskytovat společensky unavené osoby. Většina zastupitelů vizi paní Tullové 
kvitovala. Paní Petra Švehlová se dotázala, co bude s krytým posezením před cukrárnou. Paní 
Tullová odpověděla, že uzavřela smlouvu s městem Brnem, že po ukončení nájemního vztahu 
musí dát prostranství do původního stavu, tedy musí vše zlikvidovat a zůstane pouze dětské hřiště, 
které je v majetku městské části. Nakonec paní Tullová odměnila přítomné zastupitele zákusky z 
cukrárny. Předsedající, Ing. Petr Juránek, jménem městské části Brno-Kníničky za všechno 
poděkoval a předal jí květinu. 

Pan Lubomír Strážnický přišel zastupitele informovat o nepravdách, které se dočetl v minulém 
zápise ze zasedání. Údajně dle paní starostky nedostával žádnou odměnu a vždy jí odmítal. To dle 
jeho slov není pravda, vždy na konci roku finanční obnos jako odměnu dostal. Dále informoval, že 
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poslední dar od starostky vrátil, neboť to dle jeho slov nebylo hodno jeho dvanáctileté práce 
v parku, více by ocenil plnící pero, na kterém by bylo napsáno „děkujeme“. Taktéž informoval, že 
v letošním roce bylo výročí ukončení I. světové války a II. světové války, celý svět uctíval památku 
hrdinům, jen v Kníničkách nic. Dle jeho slov je park U Lva hnusný a neudržovaný, navíc na 
památníku nikdo nezapálil ani svíčku. Dále uvedl, co všechno se mu podařilo uspořádat v parku U 
Lva a jaká je historie samotného památníku. Dotázal se, proč už nebyl uspořádán Strážafest. 
Předsedající mu odpověděl, že viděl jím podepsaný dokument, kde si on sám nepřál, aby se tato 
kulturní akce dále jmenovala Strážafest a byla tak spojována s jeho jménem. Pan Strážnický 
odpověděl, že o tom nic neví. Taktéž si pan Strážnický stěžoval na to, že není park zaléván. 
Předsedající mu sdělil, že dle jeho zjištění si pan Strážnický vyryl cibuloviny a dle sdělení 
zaměstnanců údržby je park pravidelně uklízen, zalévám a sečen. Místostarostka paní Keprtová se 
dotázala pana Strážnického, zda náhodou nemá nafoceného vandala, který novou výsadbu kolem 
památníku postříkal Roundupem.  Dále mu sdělila, že vzhled parku je otázkou vkusu každého 
člověka a že ona je spokojena s tím, jak park vypadá a není důvod v současné době cokoliv měnit. 
Předsedající ho informoval o plánované revitalizaci parku U Lva. Pan Strážnický si dále postěžoval 
na to, že není v zimním období udržovaná cesta do chatových lokalit. Předsedající mu odpověděl, 
že účelové komunikace se v zimním období neudržovaly a ani neudržují. Na závěr pan Strážnický 
poděkoval tomu, kdo opravil schody vedoucí ke Kníničské pláži u Brněnské přehrady.  

Předsedající poděkoval za vznesené připomínky a podněty a ukončil projednávání tohoto bodu. 

BOD Č. 4 - INFORMACE O OVĚŘENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ ZMČ BRNO-KNÍNIČKY 
KONANÉHO DNE 18.09.2023 

Předsedající informoval zastupitele o tom, že zápis byl řádně vyhotoven, byl v zákonné lhůtě 
ověřen a následně zveřejněn na stránkách městské části. Dále informoval, že k zápisu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ze strany zastupitelů. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

BOD Č. 5 - TERMÍNY ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁSTI BRNO-KNÍNIČKY V 
ROCE 2024 

Předsedající informoval zastupitele, že všichni zastupitelé obdrželi v rámci zaslaných podkladů 
navrhované termíny konání zasedání v roce 2024. Dále předsedající informoval zastupitele, že 
v případě potřeby bude svoláno mimořádné zasedání.  

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje harmonogram zasedání Zastupitelstva MČ 
Brno-Kníničky v roce 2024 v termínech:  

26.února 
22. dubna 
17. června 
16. září 
09. prosince 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 3/8/2023 bylo schváleno. 
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BOD Č. 6 - ŽÁDOSTI O DOTACE Z ROZPOČTU MĚSTSKÉ ČÁSTI BRNO-KNÍNIČKY NA ROK 

2024 

Předsedající představil bod, informovala přítomné zastupitele, že finanční výbor jednotlivé žádosti 
posoudil a následně navrhl rozdělení dotací dle přiložené tabulky. Dále upozornil na možný střet 
zájmů některých zastupitelů, kteří si o dotace žádají s tím, aby o střetu zájmů informovali ostatní 
zastupitele. Miroslava Keprtová upozornila na svůj možný střet zájmů s tím, že pokud s tím 
nebudou mít ostatní problém, bude hlasovat. Ing. Martin Pelánek upozornil na svůj možný střet 
zájmů, neboť je členem spolku „Občané za ochranu kvality bydlení v Brně-Kníničkách, 
Rozdrojovicích a Jinačovicích, z.s.“ 

Ing. Pavel Jankůj připomněl, že se již v loňském roce domlouvali, že pokud fotbalisté splní nějaké 
požadavky městské částí, zvýší jim městská část dotaci. Požádal tedy o zvýšení dotace pro spolek 
FC DOSTA BYSTRC - KNÍNIČKY na 20 tis. Kč. Předsedající mu odpověděl, že se na tuto věc 
informoval u starostky a ta mu odpověděla, že věc byla projednávána ve finančním výboru, a že 
spolupráce městské části s Dostou probíhá i na nefinanční úrovni dle navázaných dohod. 
Ing. Václav Hrnčíř informoval o projednávání ve finančním výboru s tím, že byl hodnocen i počet 
členů z Kníniček, nicméně se shodli na navrhované částce.  

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje poskytnutí dotací z rozpočtu městské části 
ve stanovených výších uvedeným subjektům a schvaluje uzavření veřejnoprávních smluv o 
poskytnutí dotace s níže uvedenými subjekty, v níže uvedených částkách a na účel stanovený v 
žádosti, a zároveň pověřuje starostku k podpisu těchto smluv. 

IČ Název Účel Částka 

68730268 
Asociace TOM ČR, TOM 409 

Rokytná - Brno 

Nákup sportovního vybavení a úhrada pronájmu 

tělocvičny 
25 000 Kč 

44990260 Diecézní charita Brno 
Dofinancování provozu stacionáře Emanuel 

Doubravice 
10 000 Kč 

60552280 
FC DOSTA BYSTRC - 

KNÍNIČKY,spolek 
Materiální vybavení mládeže 14 000 Kč 

 Keprtová Miroslava 
Příspěvek na kroje a doplňky pro děti a úhrada 

pronájmu tělocvičny 
12 000 Kč 

22869336 Kníničská chasa, z. s. 
Částečná úhrada hudební produkce (Mladé hody, 

ostatky, Kácení máje) a úhrada nájmu za tělocvičnu 
30 000 Kč 

12698598 Lišková Zina 
Pokrytí části nákladů na materiál a nakupované 

služby pro dětský kroužek keramiky. 
30 000 Kč 

26653486 

Občané za ochranu kvality bydlení 

v Brně-Kníničkách, Rozdrojovicích a 

Jinačovicích, z.s. 

Úhrada právních služeb 30 000 Kč 

22693343 "SOPKa, z.s." 
Částečná úhrada pronájmu táborové základny, 

energií a dopravy na tábor 
30 000 Kč 

  CELKEM 181 000 Kč 

Výsledek hlasování:    
Pro:  5 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, 

Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  1 Ing. Pavel Jankůj 
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Usnesení č. 4/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 7 - NÁVRH ROZPOČTU ZŘÍZENÉ PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE MATEŘSKÁ ŠKOLA 
STUDÁNKA, BRNO, ONDROVA 25, PŘÍSPĚVKOVÁ ORGANIZACE, NA ROK 2024 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že návrh rozpočtu byl projednán ve 
finančním výboru a dle zákona zveřejněn. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno - Kníničky schvaluje přiložený vyrovnaný rozpočet příspěvkové organizace 
Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25 na rok 2024 s objemem příjmů ve výši 7 209 tis. Kč a 
objemem výdajů ve výši 7 209 tis. Kč. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 
Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 5/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 8 - SCHVÁLENÍ STŘEDNĚDOBÉHO VÝHLEDU PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE 
MATEŘSKÁ ŠKOLA STUDÁNKA, BRNO, ONDROVA 25, PŘÍSPĚVKOVÁ ORGANIZACE, NA 
OBDOBÍ 2025-2026 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že návrh střednědobého výhledu byl 
projednán ve finančním výboru. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky. 
Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje přiložený návrh střednědobého výhledu rozpočtu 
příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25 na období 2025 – 2026. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 
Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  0  
 
Usnesení č. 6/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 9 - NÁVRH ROZPOČTU MĚSTSKÉ ČÁSTI BRNO-KNÍNIČKY NA ROK 2024 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že rozpočet byl řádně projednán ve 
finančním výboru a dle zákona zveřejněn. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Ing. Pavel Jankůj požádal o informace k částce 2 mil. Kč, která má být pokryta z rezerv. Dále se 
dotázal, zda je to tak správně. Aleš Chrastil odpověděl, že se jedná o částku plánovanou na 
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rekonstrukci kotelny v mateřské škole s tím, že tento postup je účetně správný. Ing. Václav Hrnčíř 
doplnil, že částka bude v příštím roce pokryta z dotace z města.  

Žádný další z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje přiložený schodkový rozpočet městské části 

Brno-Kníničky na rok 2024 s objemem příjmů ve výši 25 750 tis. Kč a objemem výdajů ve výši 

27 750 tis. Kč, krytý prostředky naspořenými z minulých let ve výši 2 000 tis. Kč, včetně 

jmenovitého seznamu kapitálových výdajů a tvorby a použití peněžních fondů. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 7/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 10 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K ŽÁDOSTI K VYUŽITÍ PŘEDKUPNÍHO 

PRÁVA STAVBY PRO RODINNOU REKREACI Č.E. 82, POSTAVENÉ NA POZEMKU P.Č. 904 

V K.Ú. KNÍNIČKY, VE VLASTNICTVÍ STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že se jedná o rekreační chatu č. ev. 82, 
která se nachází na pozemku ve vlastnictví SMB ve správně Lesů města Brna a bylo by tedy 
žádoucí využít předkupního práva z úrovně statutárního města Brna nebo Lesů města Brna. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky doporučuje Zastupitelstvu města Brna souhlasit s 

využitím předkupního práva z úrovně SMB nebo společnosti Lesy města Brna, a.s. stavby pro 

rodinnou rekreaci č.e. 82, postavené na pozemku p.č. 904 v k.ú. Kníničky, ve vlastnictví 

statutárního města Brna. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 8/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 11 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K ŽÁDOSTI K VYUŽITÍ PŘEDKUPNÍHO 

PRÁVA STAVBY PRO RODINNOU REKREACI Č.E. 865, POSTAVENÉ NA POZEMKU P.Č. 

477/2 V K.Ú. KNÍNIČKY, VE VLASTNICTVÍ STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že se jedná o rekreační chatu č. ev. 
865, která se nachází na pozemku v trase plánované dálnice a bylo by tedy žádoucí využít 
předkupního práva z úrovně statutárního města Brna. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 
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Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky doporučuje Zastupitelstvu města Brna souhlasit s 
využitím předkupního práva z úrovně SMB stavby pro rodinnou rekreaci č.e. 865, postavené na 
pozemku p.č. 477/2 v k.ú. Kníničky, ve vlastnictví statutárního města Brna. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 9/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 12 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NÁVRHU OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 

STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA, KTEROU SE MĚNÍ A DOPLŇUJE OBECNĚ ZÁVAZNÁ 

VYHLÁŠKA STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 20/2001, KTEROU SE VYDÁVÁ STATUT 

MĚSTA BRNA, VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH VYHLÁŠEK 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že se jedná v podstatě o zrušení 
stavebních úřadu na městských částech a vybudování jednoho velkého stavebního úřadu na 
úrovni Magistrátu města Brna. Dále informoval zastupitele, že paní starostka je v tuto chvíli na 
jednání s primátorkou, kde se se starosty toto téma řeší. Dle dostupných informací je většina 
městských částí proti centralizování stavebních úřadů a pro jsou pouze ti, kde stavební úřady 
řádně nefungují.         Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky. 

Ing. Pavel Jankůj informoval o tom, jakým způsobem probíhají jednání na úrovni města Brna s tím, 
že se jedná prioritně o zvýšení efektivity stavebních úřadů.  

Miroslava Keprtová upozornila na to, že když byl stavební úřad v Bystrci, byl pro Kníničky tehdejší 
stavební úřad strašně daleko a způsobovalo to obrovské problémy. 

Petra Švehlová informovala přítomné, že byl na tehdejším stavebním úřadě v Bystrci veden archiv 
velmi špatným způsobem a veškerá dokumentace k jejich rodinnému domu se ztratila. 

Přítomný Ivo Ištvan se dotázal, zda někdo spočítal, kolik bude celá tato věc stát město Brno. 
Upozornil na to, že bude nutné koupit budovu v centru města, zajistit dostatek kvalifikovaných 
pracovníků, a ty také zaplatit. Dotázal se také na to, zda existuje nějaká analýza a zda vůbec 
existuje nějaké město v ČR, které by podstoupilo obdobný reorganizační projekt. 

Ing. Pavel Jankůj informoval o tom, že vypracování ekonomické analýzy požadoval a bylo mu 
vedením města Brna přislíbeno, že ekonomickou analýzu starostové včas dostanou. Nicméně 
neví, zda tomu tak je. Dále uvedl, že prostory jsou již vybrány a jsou to 2 objekty na Orlí. 
Návratnost celého toho záměru je 2 – 3 letá.  

Předsedající uvedl, že z velkých měst centrální stavební úřad funguje pouze v Olomouci, nicméně 
4 největší velká města mají stavební úřady na jednotlivých městských částech. 

Aleš Chrastil upozornil na nelogičnost umístění plánovaného úřadu do centra města Brna, které 
nemá zajištěnou potřebnou dostupnost pro občany přijíždějící automobilem, což je drtivá většina 
klientů stavebních úřadů. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy či 
připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky nesouhlasí s návrhem Obecně závazné vyhlášky statutárního 
města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 
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20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek tak, doručený na ÚMČ 
Brno-Kníničky dne 07.11.2023 č.j. MMB/0517832/2023 a požaduje změnit návrh obecně závazné 
vyhlášky tak, aby působnost obecního stavebního úřadu I. stupně vykonávaly městské části a 
odvolacím orgánem byl Magistrát města Brna. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  5 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová, 

Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  1 Ing. Pavel Jankůj  

 
Usnesení č. 10/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 13 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NOVELE OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 
STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 20/2020 O ZÁKAZU POŽÍVÁNÍ ALKOHOLU NA 
VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍCH 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že vyhláška stanovuje veřejná 
prostranství, kde je zakázána konzumace alkoholu, nicméně pro městkou část Brno-Kníničky se 
touto vyhláškou veřejná prostranství, na který je zakázáno požívání alkoholických nápojů, nemění. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky souhlasí s návrhem Obecně závazné vyhlášky statutárního 
města Brna, o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích doručený na ÚMČ Brno-
Kníničky dne 16.11.2023 pod č.j. MMB/0530450/2023. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 11/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 14 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NOVELE OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 
STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 9/2017, O PRAVIDLECH PRO POHYB PSŮ 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že vyhláška stanovuje povinnosti pro 
osoby doprovázející psa na veřejném prostranství, dále vymezuje prostory pro volné pobíhání psů 
a stanovuje prostory, kde je vstup se psy zakázán. Nicméně vymezení prostorů pro volný pohyb 
psů v MČ Brno-Kníničky zůstává beze změn. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky souhlasí s návrhem Obecně závazné vyhlášky statutárního 
města Brna, o pravidlech pro pohyb psů doručený na ÚMČ Brno-Kníničky dne 16.11.2023 pod č.j. 
MMB/0530450/2023. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava 

Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
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Proti:  0     
Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 12/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 15 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NOVELE OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 
STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 11/2017 O NOČNÍM KLIDU, VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH 
VYHLÁŠEK 

Předsedající představil bod a informoval zastupitele o tom, že MČ byla požádána, zda navrhuje 
stanovení výjimek z doby nočního klidu včetně zdůvodnění stanovení výjimek z doby nočního 
klidu. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje aktualizaci Přílohy obecně závazné vyhlášky 
statutárního města Brna č. 11/2017, o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek a stanovuje 
výjimky z doby nočního klidu pro rok 2024, a to dle níže uvedeného seznamu: 

Odůvodnění stanovení výjimky: Navrhované akce jsou tradiční kulturní akce pořádané v MČ již 
řadu let, které svým společenským a kulturním významem přesahují hranice MČ a jsou hojně 
navštěvovány i obyvateli okolních městských částí a obcí. 

Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 13/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 16 - ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ 

Předsedající představil bod, informoval zastupitele, že se jedná o 3 rozpočtová opatření. Dále se 
předsedající dotázal přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dal hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky bere na vědomí informace o provedených 
rozpočtových opatřeních v kompetenci starostky č. 07–09/2023. 

Stanovené případy Termín v noci z–

na 

Vymezení doby 

nočního klidu 

Určené území, na 

kterém je doba nočního 

klidu vymezena odlišně 

od zákonné úpravy 

Mladé hody v Kníničkách 04.07.-05.07.2024 

05.07.-06.07.2024 

06.07.-07.07.2024 

od 2:00 do 6:00 hod. 

od 2:00 do 6:00 hod. 

od 2:00 do 6:00 hod. 

území městské části 

Brno-Kníničky 

Pálení čarodějnic 30.04.-01.05.2024 od 2:00 do 6:00 hod. území městské části 

Brno-Kníničky 
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Výsledek hlasování:    
Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, 

Miroslava Keprtová, Ing. Martin Pelánek 
Proti:  0     
Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 14/8/2023 bylo schváleno. 

BOD Č. 17 - KONTROLA PLNĚNÍ ÚKOLŮ A USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informoval zastupitele o tom, že na minulém zasedání byl dán 1 úkol, a to zpracování 
studie na Sokolské koupaliště. Dle vyjádření paní starostky bylo zasláno k projednání Územně 
plánovací a dopravní komisi. Následně se komise sešla a úkol řeší. Dále informoval, že dle 
vyjádření vedoucí Majetkového odboru MMB byly pozemky na Sokolském koupališti vyňaty 
z nepotřebného majetku a nejsou tak zařazeny do odprodeje.  

Následně předsedající informoval, že všechna přijatá usnesení byla vypořádána. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Ing. Martin Pelánek se dotázal na soubor ohledně analýzy stroje, který byl uložen ve složce a 
pravděpodobně tam být neměl, je vadný a nejde otevřít. Předsedající mu odpověděl, že tento 
dotaz bude interpretovat paní starostce a ta mu odpoví mailem. 

Žádný další z přítomných zastupitelů se již nevyjádřil. Předsedající tedy ukončil projednávání bodu. 

BOD Č. 18 - ZPRÁVA STAROSTKY A MÍSTOSTAROSTŮ O PODSTATNÝCH JEDNÁNÍCH A 
SKUTEČNOSTECH 

Předsedající informoval o následujících jednáních: 

EGD montáže - přeložky NN a VN + Metropolitní síť – proběhlo několik koordinačních schůzek, 
byly řešeny časové harmonogramy, práce zdrženy z důvodu velmi pozdního dodání materiálu od 
Technických sítí Brno (osvětlení). V současné chvíli dokončeny hlavní trasy, v tomto týdnu by mělo 
dojít k provizornímu zadláždění komunikací a úklid. Další práce budou prováděny po novém roce 
dle počasí. 

18:40 Příchod Lenka Ištvanová. 

KAM - řešení umístění stavby Cykloresort Brno umísťované na p.č. 425/1, 426/2, 426/1, 1021/2 - 
nesouhlas MČ s velikostí objektu (5 podlaží a zastavěnost takřka celého pozemku), jeho 
umístěním na hranicích pozemků, již v současné době neúnosná dopravní situace na ulici Hrázní, 
problém s parkováním a chodníky. V současné době údajně objekt zmenšili. 

Ing. Kalábová (3x) – koordinace projekčních prací Jedlý park – v současné době je zahájeno 
územní řízení. 

PČR, Dopravní inspektorát - nprap. Nesrovnal - závora nad Kníničkami, v žádném případě 
nepovolí otevřít z důvodu bezpečnostních rizik. 

MMB - JUDr. Vaďurová, Mgr. Navrátil odbor majetkový, zástupci Lokomotivy - pronájem 
pozemků v okolí pilíře - vznikl návrh dohody pro společné užívání pozemků včetně jejich údržby.  

MŠ Studánka, Mgr. Jedličková - řešení provozních záležitostí, finance MŠ, dotace, rozpočet 
2024. Pro rok 2024 bude školka hospodařit zase s rozpočtem 500 tis. Kč, neboť energie budou 
dotovány z rozpočtu města Brna, pokud tomu tak nebude, bude ZMČ předložen v červnu či září 
návrh na navýšení rozpočtu MŠ. 

Sněm starostů (2x) - negativní stanovisko k rušení stavebních úřadů, poddimenzované 
financování údržby zeleně, kybernetická bezpečnost, centrální nákup energií.  

Rada MMB - dohodovací řízení - pozemek p.č. 521 - MČ má pozemek svěřen, majitelé chaty mají 
pozemek pronajat. Původně požadovali pozemek pod chatou i okolní zahradu, po zjištění ceny 
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chtějí jen pozemek pod chatou. Za MČ negativní stanovisko k prodeji - prodejem se město zbavuje 
možnosti korigovat co se na pozemku děje.       

Atelier Fabík - Ing. Fabík, p. Jaseňák - řešení objektu Cykloresort - v návaznosti na jednání na 
KAM předložila společnost nový návrh, který byl oproti původnímu snížen o 1 patro, ubrány 
společné prostory - restaurace, tělocvična a byl rozšířen o 3 ubytovací apartmány (bytové 
jednotky) - požadavek MČ - zmenšit, a vrátit zpět společné prostory. 

Technické sítě Brno společně s Petrem Vokřálem - vyjednávání zpracování dopravní analýzy 
novou dlouhodobou metodou - různé možnosti analýz - např. průjezd dle kategorií dopravy, 
průchod chodců. 

Audit - dle předběžné zprávy - bez závad a nedostatků. 

Zajišťování dotací – získané dotace: školka - výměna osvětlení 300 tis. Kč, kontejnerová stání 
415 tis.Kč, Park u Lva 2.850 tis. Kč, kultura 110 tis. Kč 

Koordinace zakázky - kontejnerové stání. 

Příprava a realizace Kníničského adventu. 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu ještě nějaké dotazy. Žádný 
z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. Předsedající tedy ukončil projednávání bodu. 

BOD Č. 19 - INFORMACE O PŘÍPRAVNÝCH ŘÍZENÍCH PRO STAVBY A PROBÍHAJÍCÍCH 
STAVBÁCH V KAT. ÚZEMÍ KNÍNIČKY 

Předsedající představil bod a dotázal se zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké 
dotazy či připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající tedy ukončil projednávání bodu. 

BOD Č. 20 - INFORMACE PŘEDSEDŮ VÝBORŮ A KOMISÍ 

Předsedající předal slovo předsedovi kontrolního výboru. Ing. Pavel Jankůj informoval zastupitele, 
že ve středu 20.9.2023 proběhlo jednání kontrolního výboru, na kterém bylo kontrolováno 
výběrové řízením na pořízení nového úklidového stroje. Kontrolnímu výboru byla předložena 
kompletní dokumentace k výběrovému řízeni. Bylo zjištěno, že výběrové řízení proběhlo v pořádku 
a v souladu s legislativou. Dále byl prověřován podnět paní Čechové, kdy ji pan Ing. Pavel Jankůj 
osobně napsal na adresu, ze které byl podnět odeslán s nabídkou osobní schůzky a projednání 
věci. Nicméně do dnešního dne nedostal žádnou reakci, ani mu nepřišla odpověď.  

Lenka Ištvanová informovala zastupitele o vypořádání požadavku Martina Žáka k dotazům paní 
Čechové a Slavíkové. Dále informovala, že kdyby Ing. Jankůj s paní Čechovou navázal kontakt, 
aby jí sdělil, že pokud má nějakou nepotřebnou zeminu, tak MČ ji potřebuje k vyplnění díry na 
Sokolském koupališti, neboť došlo k propadu nákladního automobilu do sklepních prostor 
odstraněného objektu U Stromu a od statika máme vyjádření, že lze díru zavést čistou zeminou. 
Dále informovala, že zde byly nalezeny eternitové desky, které musely být zlikvidovány v souladu 
s právními předpisy, neboť obsahovaly azbest. 

Ing. Pavel Jankůj dále informoval o výsledcích splnění úkolu, který dostal, a to prověření možného 
omezení tonáže na mostní konstrukci na hlavním tahu z Kuřimi do Jinačovic. Zjistil statické 
nesrovnalosti v posudku na mostní konstrukci a v souvislosti s těmito nesrovnalostmi byla 
provedena nová prohlídka s výsledkem, že stávající omezení 26 t výhradní zatížení  ( jediné 
vozidlo ) se sníží po provedení statického posouzení a vyhodnocení HMP ( hlavní mostní   
prohlídka )  na 19 t. Tedy těžké nákladní vozy by již neměly jezdit směrem na Kníničky. 

Předsedající se dále dotázal zastupitelů, zda mají nějaké dotazy či připomínky. Žádný 
z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající tedy ukončil projednávání bodu. 
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BOD Č. 21 - DOTAZY, PŘIPOMÍNKY, PODNĚTY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající se dotázal zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Lenka Ištvanová pozvala přítomné na Babinec, který se uskuteční 21.12.2023 a Vítání nového 
roku konané 31.12.2023. 

Žádný z přítomných zastupitelů se dále nevyjádřil. 

Předsedající konstatoval, že byly vyčerpány všechny body programu a ukončil zasedání 
zastupitelstva v 19:06 hod. 

Další zasedání zastupitelstva MČ Brno-Kníničky se bude konat dne 26.02.2024. 
 
 

V Brně dne 12.12.2023 

 

 

 

 

 

…………………………………….    

Ing. Petr Juránek v.r. 

místostarosta 

 

 

 

 

…………………………………….    

Ing. Václav Hrnčíř v.r. 

ověřovatel zápisu 

 

 

 

 

…………………………………….    

Ing. Pavel Jankůj v.r. 

ověřovatel zápisu 

 

 

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích  
2) Prezenční listina  
3) Návrh rozpočtu zřízené příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, Ondrova 25, 

příspěvková organizace, na rok 2024  
4) Návrh střednědobého výhledu příspěvkové organizace Mateřská škola Studánka, Brno, 

Ondrova 25, příspěvková organizace, na období 2025-2026 
5) Návrh rozpočtu městské části Brno-Kníničky na rok 2024 

 

 

zapsala: Miroslava Keprtová 


